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Faculty of Social Sciences and Humanities 社會科學及人文學院

Master in Public Administration 公共行政碩士

Master of Social Sciences (Clinical Psychology, Criminology, 
Economics)

社會科學碩士（臨床心理學、犯罪學、經濟學）

Doctor of Philosophy in Communication 哲學博士 (傳播學 )

Doctor of Philosophy in Economics 哲學博士 (經濟學 )

Doctor of Philosophy in History 哲學博士 (歷史學 )

Doctor of Philosophy in Psychology 哲學博士 (心理學 )

Doctor of Philosophy in Sociology 哲學博士 (社會學 )

Doctor of Philosophy in Linguistics (Chinese) 哲學博士 (語言學－漢語 )

Doctor of Philosophy in Linguistics (English) 哲學博士 (語言學－英語 )

Doctor of Philosophy in Linguistics (Portuguese) 哲學博士 (語言學－葡萄牙語 )

Doctor of Philosophy in Literary Studies (Chinese) 哲學博士 (文學－中文 )

Doctor of Philosophy in Literary Studies (English) 哲學博士 (文學－英文 )

Doctor of Philosophy in Literary Studies (Portuguese) 哲學博士 (文學－葡萄牙文 )

Doctor of Philosophy in Political Science 哲學博士 (政治學 )

Doctor of Philosophy in Public Administration 哲學博士 (公共行政 )

Faculty of Science and Technology 科技學院

Bachelor of Science (Civil Engineering, Computer Science, Electrical 
and Computer Engineering, Electromechanical Engineering, 
Mathematics)

理學士（土木工程、計算機科學、電機及電腦工程、機電
工程、數學）

Bachelor of Science (Electrical and Electronics Engineering, Software 
Engineering)

工程學士（電機及電子工程、軟件工程）

Master of Science in Civil Engineering (Hydraulics and Environmental 
Engineering, Structural and Geotechnical Engineering)

理學碩士（土木工程－水力及環境工程、結構及土力工程）

Master of Science in E-Commerce Technology 理學碩士（電子商貿技術）

Master of Science in Electrical and Computer Engineering 理學碩士（電機及電腦工程）

Master of Science in Electromechanical Engineering 理學碩士（機電工程）

Master of Science in Mathematics 理學碩士（數學）

Master of Science in Software Engineering 理學碩士（軟件工程）

Doctor of Philosophy in Civil Engineering 哲學博士 (土木工程 )

Doctor of Philosophy in Electrical and Electronics Engineering 哲學博士 (電機及電子工程 )

Doctor of Philosophy in Electromechanical Engineering 哲學博士 (機電工程 )

Doctor of Philosophy in Mathematics 哲學博士 (數學 )

Doctor of Philosophy in Software Engineering 哲學博士 (軟件工程 )

Institute of Chinese Medical Sciences 中華醫藥研究院

Bachelor of Science (Biomedical Sciences) 理學士（生物醫藥學）

Master of Science (Chinese Medicinal Science, Medicinal 
Administration)

理學碩士（中藥學、醫藥管理）

Doctor of Philosophy in Biomedical Sciences 哲學博士 (生物醫藥 )

Programmes  課程

Faculty of Business Administration 工商管理學院

Bachelor of Business Administration (Accounting, Business Information 
System, Business Economics, Economics and International Finance, 
Electronic Business, Finance, Financial Controllership, Gaming 
Management, Global Business Management, Human Resources 
Management, International Business, Management, Marketing)

工商管理學士（會計學、商業資訊系統、商業經濟學、經濟及國
際金融、電子商業、財務學、企業財務監控、博彩管理、環球
商業管理、人力資源管理、國際商貿、管理學、市場學）

Bachelor of Science (Accounting) 理學士（會計學）

Bachelor of Science (Finance) 理學士（財務學）

Bachelor of Science (Gaming and Hospitality Management) 理學士（博彩及款客服務管理）

Bachelor of Science (Hospitality and Gaming Management) 理學士（款客服務及博彩管理）

Postgraduate Diploma in Hospitality Management 款客服務業管理學士後文憑

Master of Business Administration 工商管理碩士

Master of Science in Accounting 理學碩士（會計學）

Master of Science in Finance 理學碩士（財務學）

Doctor of Philosophy in Business Administration 哲學博士（工商管理）

Faculty of Education 教育學院

Bachelor of Education (Chinese, English, Mathematics, Pre-Primary 
Education, Primary Education)

教育學士（中文、英文、數學、學前教育、小學教育）

Postgraduate Certificate in Education 學士後教育證書

Master of Education (Curriculum and Instruction, Early Childhood 
Education and Human Development, Educational Administration, 
Educational Psychology, Physical Education and Sport Studies, 
School Counselling)

教育碩士（課程與教學、幼兒教育與人類發展、教育行政、教育
心理學、體育教學及運動、學校輔導）

Doctor of Philosophy in Education 哲學博士（教育學）

Faculty of Law 法學院

Bachelor of Law (Taught in Chinese Language) 法學士（中文授課）

Bachelor of Law (Taught in Portuguese Language) 法學士（葡文授課）

Improvement of Legal Practice and Language (Postgraduate 
Certificate Programme)

法律實務及法律術語進修課程（學士後證書課程）

Introduction to Macao Law (Postgraduate Certificate Programme) 澳門法律導論課程（學士後證書課程）

Master and Postgraduate of Law in Chinese Language (Juridical 
Sciences, Juridical-Political Sciences)

中文法學碩士和學士後證書（法學、政法學）

Master and Postgraduate of Law (Juridical Sciences) 法律碩士和學士後證書（法學）

Master and Postgraduate of Law in English Language (European Union 
Law, International Law and Comparative Law)

英文法學碩士和學士後證書（歐洲聯盟法、國際法、比較法）

Master and Postgraduate in International Business Law 國際商法碩士和學士後證書

Doctor of Philosophy in Law 哲學博士（法學）

Faculty of Social Sciences and Humanities 社會科學及人文學院

Bachelor in Economics 經濟學學士

Bachelor of Arts (Chinese Language and Literature, English Studies, 
Japanese Studies, Portuguese Studies, History)

文學士（中國語言文學、英語研究、日本研究、葡語研究、
歷史學）

Bachelor of Social Sciences (Communication, Economics, 
Government & Public Administration, Psychology, Public 
Administration, Sociology)

社會科學學士（傳播學、經濟學、政府與公共行政、心理學、公
共行政、社會學）

Master of Arts (Chinese Linguistics, Chinese Literature, Applied 
English, Communication and New Media, English Studies, History, 
International Relations and Public Policy, Portuguese Language and 
Culture, Translation Studies)

文學碩士（漢語語言學、中國文學、應用英語、傳播與新媒體、
英語研究、歷史學、國際關係及公共政策、葡萄牙語言及文
化、翻譯）

Master in European Studies 歐洲事務碩士

Teaching and Learning
教與學
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Scholarships and Fellowships 獎、助學金名稱
AAAUM Scholarship 澳門大學校友會獎學金

AIA Foundation Scholarship 友邦慈善基金獎學金

AMCM Scholarship 澳門金融管理局獎學金

Banco Comercial de Macau Scholarship 澳門商業銀行獎學金

Bank of China Scholarship 中國銀行獎學金

BNU Affinity Card Scholarship 大西洋銀行「澳門大學信用咭」獎學金

China Telecom Scholarship 中國電信獎學金

Choi Kai Yau Scholarship 蔡繼有獎學金

CPA Australia Excellence Award 澳洲會計師公會卓越獎

CPA Program Scholarship 澳洲會計師公會獎學金

CTM Scholarship 澳門電訊獎學金

G2E Asia Scholarship Program 亞洲國際博彩博覽會獎學金

Hang Seng Bank Scholarship 恆生銀行獎學金

Henry Fok Foundation Scholarship 霍英東基金會獎學金

HSBC Scholarships 香港上海滙豐銀行獎學金

Hsu Chin Sheng and Tsai Yu Shiang Scholarship 徐金生蔡玉霞伉儷獎學金

ICBC Macau Scholarship 工銀澳門優才獎學金

IEEM Scholarship 澳門歐洲研究學會獎學金

Ieong Kim Long Whole Person Development Scholarship 楊劍龍全人發展獎學金

Inspirational Youth Scholarship 勵志青年獎學金

Jorge Alvares Foundation Scholarship 歐維治基金會獎學金

Jurismac Scholarship 誠信律師事務所獎學金

L’Arc Macau Talent Recognition Program 澳門凱旋門菁英獎學金

Leng Kuan Scholarship 靈均獎學金

Lisboa Holdings Scholarship 葡京集團獎學金 

• Scholarships on academic achievements • 學業成績獎學金

• Scholarships on athletic achievements • 優秀運動員獎學金

Luso International Bank Whole Person Development Scholarship 澳門國際銀行全人發展獎學金

Scholarships, Fellowships and Academic Prizes  
獎、助學金及學術獎項

Teaching and Learning
教與學

Scholarships and Fellowships 獎、助學金名稱
Macau Foundation Scholarship 澳門基金會獎學金

Macau International Airport Company Limited Scholarship 澳門國際機場專營股份有限公司獎學金

Macao Water Scholarship 澳門自來水有限公司獎學金

MGM Macau Elite Scholarship 澳門美高梅展才獎學金

Mocha Clubs Scholarship 摩卡獎學金

Nam Kwong Education Scholarship 南光教育獎學金

Sands China Ltd. Fellowship 金沙中國有限公司助學金

Sands China Ltd. Scholarship 金沙中國有限公司獎學金

Sir Run Run Shaw Scholarship 邵逸夫獎學金

SJM Scholarship 澳門博彩股份有限公司獎學金

Sun Hung Kai Financial Scholarship 新鴻基金融集團獎學金

Wong Seng Hong Scholarship 黃昇雄獎學金

Wu’s Group Scholarship 胡氏集團獎學金

Wynn Macau Scholarship 澳門永利獎學金

Wynn Macau Whole Person Development Scholarship 永利澳門全人發展獎學金

Academic Prizes 學術獎項
Bank of China Academic Prize 中國銀行學術獎項

BNU Academic Prize 大西洋銀行學術獎項

CEM Academic Prize 電力公司學術獎項

Chipidea Microelectronics Academic Prize Chipidea 微電子學術獎項

Choi Kai Yau Academic Prize 蔡繼有學術獎項

ERS Academic Prize 易研方案學術獎項

Henry Fok Foundation Academic Prize 霍英東基金會學術獎項

IEEM Academic Prize 澳門歐洲研究學會學術獎項

Jorge Alvares Foundation Academic Prize 歐維治基金會學術獎項

LECM Academic Prize 土木工程實驗室學術獎項

Macau Foundation Academic Prize 澳門基金會學術獎項

Wu’s Group Academic Prize 胡氏集團學術獎項



Rector Wei Zhao received the Outstanding Technical Achievement and 
Leadership Award from the Technical Committee on Real-Time Systems of 
the Institute of Electrical and Electronics Engineers (IEEE).

Vice Rector (Research) Prof. Rui Martins was elected corresponding member 
of the Portuguese Academy of Sciences.

Faculty of Science and Technology Prof. Ben U Seng Pan, Prof. Elvis Mak Pui In 
and Dr. Terry Sin Sai Weng received the second-class State Scientific and 
Technological Progress Award for their project, “Design and Development of 
High Performance Analog & Mixed-Signal Circuit Techniques”. 

Institute of Chinese Medical Sciences Director Prof. Wang Yitao received the 
Medal of Merit – Education from the Macao SAR government.

Faculty of Education Dean and Chair Professor Fan Xitao was elected fellow 
of the American Educational Research Association.

Faculty of Science and Technology Dean and Chair Professor Philip Chen was 
appointed honorary professor by Obuda University in Hungary.

Institute of Chinese Medical Sciences Prof. Li Shaoping and Faculty of 
Science and Technology Prof. Qian Tao, Prof. Yuen Ka Veng and Prof. Wang 
Zhishi were included in the National Science and Technology Programmes 
Expert Database.

Faculty of Science and Technology Prof. Li Yangmin was awarded a research 
grant by the Joint Research Fund for Hong Kong, Macao and Overseas 
Chinese Scholars of the National Natural Science Foundation of China, for 
his research project, “Study of Parallel Active Vibration Damping Mechanism 
Applicable to Experimental Device for Crystal Growth in Space and Its Control 
Methods”. 

Faculty of Social Sciences and Humanities Dean Prof. Hao Yufan was invited 
to join the Brookings Institution’s Center for Northeast Asian Policy Studies for 
its Visiting Fellows Program. 

Faculty of Social Sciences and Humanities Prof. Wu Mei was awarded the 
2011 Academic Prize of China New Media Communication Association.

Faculty of Law Prof. Zhao Guoqiang received the second prize at the “Ke-
Chang Ma Cup” National Excellent Criminal Law Paper Award of the China 
Law Society, for his paper entitled “Comparative Study of Concurrent-
Sentence System in Mainland China and Macao”.

Law of Corporations and Partnerships in Macau , a book co-authored by 
Faculty of Law Prof. Fan Jianhong and his postdoctoral student Zhao Yuan, 
was published by Kluwer Law International.

Faculty of Social Sciences and Humanities Prof. Tan See Kam was elected 
chairman of the Asian Cinema Studies Society and appointed the new editor 
of Asian Cinema. 

UM’s Centre for Macao Studies Visiting Scholar Dr. Lin Guangzhi published 
a paper entitled “Chinese Merchants in Macao and Sun Yat-Sen’s Practicing 
Medicine & Revolutionary Activities” in the prestigious Chinese journal 
Historical Research. 

校長趙偉教授獲國際電機電子工程師學會實時系統
技術委員會頒授傑出成就與領袖獎。

副校長 (研究 )馬許願教授獲葡萄牙科學院頒授通訊
院士榮銜。

科技學院余成斌教授、麥沛然副教授和冼世榮博士
合作研發的「高性能模擬與混合信號集成電路技術
的設計與開發」獲國家科技進步獎二等獎。

中華醫藥研究院院長王一濤教授獲澳門特區政府
授予教育功績勳章。

教育學院院長范息濤講座教授獲美國教育研究學會
評選為該會會士。

科技學院院長陳俊龍講座教授獲匈牙利Obuda
大學頒授榮譽教授榮銜。

中華醫藥研究院李紹平教授、科技學院錢濤教授、
阮家榮教授和王志石教授入選國家科技計劃專家
庫。

科技學院李楊民教授的科研成果「應用於空間晶體
生長科學實驗裝置的並聯主動減振機構及控制方法
研究」獲國家自然科學基金委員會的海外及港澳學
者合作研究基金資助研究經費。

社會科學及人文學院院長郝雨凡教授獲美國布魯金
斯學會邀請出任東北亞政策研究中心訪問學者。

社會科學及人文學院吳玫副教授獲2011中國新媒體
傳播學年會年度學術大獎。

法學院趙國強教授的論文《中國內地與澳門數罪並
罰制度比較研究》獲中國法學會「馬克昌杯全國優秀
刑法論文評獎活動」二等獎。

法學院范劍虹教授和其博士後學生趙淵合著的 《澳門
公司及合夥企業法》 獲國際知名的克魯維爾國際法
律出版公司出版。

社會科學及人文學院陳時鑫副教授獲選為亞洲電影
研究學會新一屆主席。另外，他亦獲委任為國際期刊
《亞洲電影》的新一任主編。

澳門研究中心訪問學者林廣志博士的論文《澳門華
商與孫中山的行醫及革命活動》獲中國權威學術期刊
《歷史研究》 刊登。

Academic Accomplishments  學術成就

Student Awards  學生獎項

Faculty of Science and Technology and Institute of Chinese Medical 
Sciences students won two first prizes, one second prize and three third 
prizes at the 12th Challenge Cup, which is considered the “Olympics in 
Science” for university students in China.

Faculty of Science and Technology PhD students Zhu Yan, Chan Chi Hang 
and Wong Si Seng won the student design contest at the Asian Solid-
State Circuits Conference of IEEE.

Faculty of Science and Technology undergraduate students Kang Yu, 
Ko Ka Lee and Ma Kam Pio won the second prize at the Seventh Inter-
University Invitational Civil Engineering Competition. 

Faculty of Business Administration master’s student Cao Weiyue was 
awarded a Research Fellowship by the Global Association of Risk 
Professionals.

Faculty of Science and Technology master ’s students Lü Shulin, 
Zhao Ha i l i n ,  Shu Hongwu, Wang Zh ibo, Wang Longyue and 
Han Lifeng won two second prizes at the Eighth National Postgraduate 
Mathematical Contest in Modeling. 

Faculty of Business Administration PhD student Sun Hongyan received 
the Best Student Research Paper Award at the Second Annual 
International Conference on Accounting and Finance. 

Faculty of Social Sciences and Humanities PhD student Jin Chunyuan 
received the Excellent Paper Award at the Second East Asia Postgraduate 
Literature, History and Society Forum.

Faculty of Social Sciences and Humanities PhD student Dong Sicong 
received the Excellent Paper Award at the Third PhD Students Chinese 
Studies Academic Forum.

Faculty of Science and Technology PhD student Zhou Jin received the 
Best Paper Award (Final List) at the 2012 International Conference on 
System Science and Engineering. 

Institute of Chinese Medical Sciences PhD student Feng Kun received 
the second prize at the Tenth “Shimadzu Cup” Symposium of National 
Excellent Paper Competition on Pharmaceutical Analysis. 

Faculty of Business Administration undergraduate student Chen Xiaojun, 
Faculty of Science and Technology undergraduate student Yang Shuang 
and Institute of Chinese Medical Sciences master’s student Li Yaping won 
two silver prizes and one bronze prize at the Second Shenzhen-Hong Kong-
Macao-Taiwan University Students Creative Plan Championship. 

Faculty of Science and Technology undergraduate students Lei I Kei and 
Wong Wong won the Gold Prize and the Creativity Prize at the Amway 
Cup 2012 University IT Project Competition. 

Faculty of Social Sciences and Humanities master’s student Ge Ningjing 
received the second prize at the Fifth Forum for Postgraduates of Politics 
and Public Administration from Central China Universities.

The National Planning Off ice of Phi losophy and Social Science 
announced the evaluation results for projects sponsored by the National 
Social Science Fund for the year 2011. The project by Faculty of Social 
Sciences and Humanities PhD student Liu Qunwei was rated “excellent”. 

Institute of Chinese Medical Sciences PhD student Li Shang received the 
First Prize Award at the 13th Annual Conference of the China Association 
for Science and Technology. 

Faculty of Social Sciences and Humanities PhD student Dong Sicong 
received the second prize of the Young Scholars Award at the Sixth 
International Conference on Contemporary Chinese Grammar. 

Faculty of Social Sciences and Humanity undergraduate student Zhang 
Qin Yuan, Faculty of Law undergraduate student Liang Ruqian and 
Faculty of Business Administration undergraduate student Xu Yangqing 
received the Outstanding Delegate Award at the Asian International 
Model United Nations 2012. 

Faculty of Social Sciences and Humanities master’s student Wang Qinglin 
received the 2011 Best Student Paper Prize from the China New Media 
Communication Association. 

科技學院及中華醫藥研究院學生的作品於第12
屆「挑戰杯」上獲取多個獎項。其中科技學院獲
得一項一等獎、一項二等獎及三項三等獎，中華
醫藥研究院則獲一項一等獎。

科技學院博士生諸嫣、陳知行及黃士成的論文獲
「IEEE亞洲固態電路大會」學生設計比賽獎。

科技學院本科生康宇、高嘉莉及馬錦標獲第七屆
亞洲校際土木工程邀請賽二等獎。

工商管理學院碩士生曹為玥獲全球風險專業人士
協會風險教育合作計劃頒發研究獎學金。

科技學院碩士生呂書琳、趙海琳、舒宏武、汪志波
以及王龍躍、韓利峰獲第八屆全國研究生數學建
模競賽兩項二等獎。

工商管理學院博士生孫鴻雁獲第二屆會計與財務
會議最佳學生研究論文獎。

社會科學及人文學院博士生金春媛獲第二屆東亞
文史與社會研究生論壇優秀論文獎。

社會科學及人文學院博士生董思聰獲第三屆中文
學科博士生學術論壇優秀論文獎。

科技學院博士生周勁獲2012年系統科學與工程
國際會議最佳論文獎。

中華醫藥研究院博士生馮昆在島津杯第10屆全
國藥物分析優秀論文評選交流會上獲《中國藥學雜
誌》優秀論文二等獎。

工商管理學院本科生陳曉君及科技學院本科生
楊雙分別獲第二屆深港澳臺大學生創意計劃大獎
賽銀獎，中華醫藥研究院碩士生李雅萍則獲得銅
獎。

科技學院本科生李綺琪及黃旺獲安利盃2012
大學生計算機作品賽金獎及最佳創新獎。

社會科學及人文學院碩士生葛寧靜獲第五屆華中
高校政治與公共管理類研究生學術論壇二等獎。

社會科學及人文學院博士生劉群偉的研究成果獲
全國哲學社會科學規劃辦公室公佈的《國家社科
基金年度專案2011年12月成果鑒定等級公告》
評為優秀等級。

中華醫藥研究院博士生黎晌的論文在第13屆
中國科協年會獲創新人才獎一等獎。

社會科學及人文學院博士生董思聰獲第六屆現代
漢語語法國際研討會「語法新秀」二等獎。

社會科學及人文學院本科生張沁園、法學院本科
生梁銣倩及工商管理學院本科生徐洋磬獲2012
年北京大學亞洲國際模擬聯合國大會傑出代表
獎。

社會科學及人文學院研究生王清霖獲2011中國
新媒體傳播學年會最佳學生論文獎。
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Faculty of Social Sciences and Humanities PhD student Li Bingyan won 
the first runner-up prize in the cultural and art review category at the City 
Literary Creation Awards 2012, which was part of the City Literary Festival 
2012. 

Faculty of Law undergraduate student Lin Weiyan won the second runner-
up prize in the fiction category at the City Literary Creation Awards 2012, 
which was part of the City Literary Festival 2012. 

The Automatic Material Sorter, designed by Faculty of Science and 
Technology undergraduate students Cong Shan, Lai Kin Kei, Che Un Fong 
and Tam Pang Lim, won the superior prize at the 22nd “Feng Ru Cup” 
College Students Academic and Scientific Works Competition as well as a 
fourth prize at the Institute of Mechanical Engineers Greater China Region 
Design Competition 2012. 

Faculty of Science and Technology master’s students Choi Wai Hei and 
Cui Xiaoxi won the second prize at the Fifth National University Students 
Social Practice and Science Contest on Energy Saving and Emission 
Reduction. 

Faculty of Social Sciences and Humanities master’s student Dang Hao 
won the first prize at the 2011 “FLTRP Cup” English Public Speaking 
Contest. Prof. Tan See Kam, who helped Dang Hao prepare for the 
contest, received the First Prize Coach Award. 

UM’s English Debating Team won the first runner-up prize in the “English 
as Second Language” category at the Australasian Intervarsity Debating 
Championships 2012. 

Members of the Youth Association of International Affairs, which is 
affiliated with UM’s Postgraduate Association, won the Best Team Prize, 
Best Presentation Prize and Best Speaker Prize at the Seventh Macao-
Hong Kong-Guangdong Forum for International Relations Students. 

Faculty of Science and Technology master’s graduate Pang Cheong-Iao 
was awarded a scho la rsh ip by the Nat iona l  In fo rmat ion and 
Communications Technology Australia to pursue a PhD degree at the 
University of Melbourne. 

Faculty of Science and Technology PhD student Wong Hang Cheong 
won the bronze medal at the UCI Indoor Cycling World Championships 
2012 with an Asian-record-breaking score. 

Faculty of Science and Technology PhD student Wong Hang Cheong 
won the bronze medal at the Hallenrad Champions Trophy with an Asian-
record-breaking score. 

Faculty of Science and Technology PhD student Wong Hang Cheong 
won the gold medal in the Artistic Cycling (Men’s Individual) category, 
with a record-breaking score, as well as the bronze medal in the Artistic 
Cycling (Men’s Double) category with his partner at the 11th Asian Indoor 
Cycling Championships.

Faculty of Science and Technology undergraduate student Chu Chi Wai 
was awarded the Order of Merit in Sport by the Macao SAR government, 
in recognition of his sporting achievements.

UM’s Fencing Team won numerous prizes at the 17th National University 
Fencing Championship, including the second runner-up prize in the 
Women Individual Sabre Grade A category, the first runner-up prize in 
the Men Group Sabre Grade A category, the second runner-up prize in 
the Men Group Foil Grade C category, the second runner-up prize in 
the Women Group Epee Grade A category, and individual and group 
sportsmanship awards.

UM’s Martial Arts Team won eighteen gold medals and two silver medals 
at the Ninth Zhejiang International Traditional Wushu Competition. 

UM Badminton Team won the championship at the Sixth Macao-Zhuhai 
Inter-varsity Badminton Contest.

UM’s Basketball (Men) Team, Table Tennis Team, Badminton Team 
and Track and Field Team won numerous prizes at the 25th Biennial 
Intervarsity Games, including the championship in the Table Tennis Men 
category, the first runner-up prize in the Table Tennis Women category, 
second runner-up prizes in the Badminton Men, Badminton Women and 
Basketball Men categories, as well as the second prize in the 200m 
Individual Women category. 

Faculty of Science and Technology master’s student Wang Lei and 
undergraduate student Li Huiyuan won the championship at the 
Schneider Electric Energy Efficiency Cup. 

社會科學及人文學院博士生李冰雁獲城市
文學節2012系列活動之城市文學創作獎的
文化與藝術評論組亞軍。

法學院本科生林蔚妍參加城市文學節2012
系列活動之城市文學創作獎，其作品獲小說組
季軍。

科技學院本科生叢姍、黎健祺、謝遠鋒及
譚鵬廉在第22屆馮如杯學生學術科技作品
競賽和創意大賽中獲優勝獎，並在第一屆
英國機械工程學會大中華區設計比賽獲
第四名。

科技學院碩士生蔡威曦和崔曉曦獲第五屆
全國大學生節能減排社會實踐與科技競賽
二等獎。

社會科學及人文學院碩士生黨浩獲外研社杯
全國英語演講大賽一等獎，其導師陳時鑫
副教授獲得一等獎教練殊榮。

澳大英語辯論隊獲澳大拉西亞校際英語辯論賽
2012「英語為第二語言」組別亞軍。

澳大研究生會青年國際問題研究會成員在第
七屆粵港澳高校國際關係論壇上分別獲最佳
團隊獎金獎、最佳陳述獎及最佳個人獎。

科技學院碩士畢業生彭祥佑獲澳洲國家信息
與通訊技術研究中心頒發獎學金，前往墨爾本
大學攻讀博士課程。

科技學院博士生王衡鏘以刷新亞洲紀錄成績
獲第75屆世界室內單車錦標賽銅牌。

科技學院博士生王衡鏘在德國斯圖加特舉行
的室內單車精英大獎賽上以刷新亞洲紀錄成
績獲銅牌。

科技學院博士生王衡鏘在第11屆亞洲室內
單車錦標賽男子個人賽中以打破賽事紀錄成
績贏取金牌，並在男子雙人賽中與其拍檔取
得一面銅牌。

科技學院本科生朱志偉獲澳門特區政府授予
體育功績勳章，以表彰其在體育方面的傑出
成就。

澳大劍擊隊在第17屆全國大學生劍擊錦標
賽上分別獲女子佩劍甲組個人季軍、男子佩
劍甲組團體賽亞軍、男子花劍丙組團體賽季
軍、女子重劍甲組團體賽季軍，以及個人和
團體道德風尚獎。

澳大武術隊在第九屆浙江國際傳統武術比賽
上獲18面金牌及兩面銀牌。

澳大羽毛球隊獲第六屆珠澳高校羽毛球聯賽
冠軍。

澳大男子籃球隊、乒乓球隊、羽毛球隊及田
徑校隊在第25屆亞洲大學運動比賽上分別
獲男子乒乓球冠軍，女子乒乓球亞軍，男、
女子羽毛球及男子籃球季軍以及女子個人
200米第二名。

科技學院碩士生王雷和本科生李輝源參加
「施耐德電氣能源效益盃」比賽，獲冠軍。
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